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03 Vraag van de heer Jef Van den Bergh aan de minister van Werk over "de juridische onzekerheid

over de plaatsing van alcoholsloten op bedrijfsvoertuigen" (nr. 12758)

03 Question de M. Jef Van den Bergh au ministre de l'Emploi sur "l'insécurité juridique entourant

l'installation d'un alcolock sur les véhicules à usage professionnel" (n° 12758)

03.01  Jef Van den Bergh (CD&V): Mijnheer de voorzitter, mijnheer

de minister, moderne technologische toestellen bieden heel wat

nieuwe mogelijkheden voor het verbeteren van de verkeersveiligheid.

Het alcoholslot op auto’s, bijvoorbeeld, is een bijzonder accuraat

middel om het rijden onder invloed tegen te gaan. Het voertuig start

immers niet indien de betrokken bestuurder geen negatieve ademtest 

aflegt in het alcoholslot dat in het voertuig werd geïnstalleerd.

In Zweden is het reeds een ruim verspreid toestel. Het is daar

ingeburgerd geraakt als een soort kwaliteitskeurmerk van

professionele transporteurs en autocarfirma’s. Het is dan ook reeds

standaard ingebouwd in de meeste vrachtwagens en autocars aldaar. 

Ik vernam dat een Zweeds autoconstructeur, om Volvo niet te

noemen, ook in ons land, in Gent, reeds alle voorzieningen inbouwt in 

zijn wagens, opdat deze voertuigen heel eenvoudig uitgerust zouden

kunnen worden met het alcoholslot.

Eind vorig jaar hebben wij een wetsvoorstel ingediend om, naast het

gebruik van het alcoholslot in de strafrechtelijke context, de vrijwillige

installatie van het toestel in voertuigen voor privépersonen of

bedrijfsvoertuigen fiscaal te stimuleren. Heel wat bedrijven en

zelfstandigen blijken ook vragende partij te zijn – dat vernemen wij uit 

alle mogelijke reacties – om dergelijke alcoholsloten in te bouwen in

hun voertuigenpark.

Nu blijkt evenwel dat er juridische onduidelijkheid bestaat over de

toelaatbaarheid van dit apparaat in bedrijfsvoertuigen, in de context

van de verhouding werkgever-werknemer. Firma’s die het apparaat

willen verkopen aan transportbedrijven of autocarondernemingen

ondervinden erg grote aarzelingen bij hun potentiële klanten. Zo

zouden bijvoorbeeld het arbeidsreglement en de wet over de privacy

belangrijke hinderpalen kunnen zijn. 

Teneinde hierover meer duidelijkheid te krijgen, wil ik u een aantal

vragen stellen.

Ten eerste, zijn er juridische problemen die de installatie van deze

alcoholsloten op bedrijfsvoertuigen bemoeilijken? Zo ja, welke?

Ten tweede, wat is uw standpunt, als bevoegde minister? Wegen het 

arbeidsreglement en de privacywetgeving in deze aangelegenheid op

tegen de onveiligheid die eventueel wordt veroorzaakt door het rijden

onder invloed?

Ten slotte, zult u, als minister, stappen ondernemen om aan

eventuele hindernissen een einde te maken? Zo ja, welke? Zo nee,

waarom niet?

03.01 Jef Van den Bergh

(CD&V): Les alcolocks dans les

voitures constituent un moyen

efficace de lutte contre la conduite

sous l’influence de l’alcool. En

Suède, les transporteurs et les

firmes d’autocars utilisent déjà

l’appareil comme label de qualité.

Ces appareils pourraient aisément

être installés dans certains

véhicules et plusieurs entreprises

et travailleurs indépendants sont

demandeurs.

Nous souhaitions déjà, l’année

dernière, encourager fiscalement

l’installation de ces appareils dans

les véhicules par le biais d’une

proposition de loi. Il s’avère à

présent qu’il existe un manque de

clarté juridique concernant

l’admissibilité de cet appareil. La

question se pose plus précisément 

de savoir si l’utilisation de

l’alcolock est compatible avec la

loi relative à la protection de la vie

privée et avec le règlement du

travail.

Existe-t-il des problèmes

juridiques? Le ministre estime-t-il

que le règlement du travail et la loi 

relative à la protection de la vie

privée ont plus de poids dans la

balance que les dangers de la

conduite sous l’influence de

l’alcool? Le ministre a-t-il l’intention 

de supprimer les obstacles

éventuels?

03.02 Minister Peter Vanvelthoven: Mijnheer de voorzitter, collega,

ik heb enkele bedenkingen bij en antwoorden op uw drie vragen.

In de eerste plaats, indien het uw bekommernis is dat er meer

veiligheid in het verkeer kan en moet komen en dat het alcoholslot

03.02 Peter Vanvelthoven,

ministre: La conduite sous

l’influence de l’alcool n’est pas

néfaste que pour les chauffeurs

professionnels. Il est pertinent
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daartoe een haast noodzakelijk middel is, zie ik eerlijk gezegd geen

reden waarom wij de toepassing zouden moeten beperken tot

werknemers. Met andere woorden, als wij echt vinden dat wij het

aantal verkeersslachtoffers moeten terugdringen en dat mensen die

dronken achter het stuur kruipen een oorzaak zijn van

verkeersongevallen, dan vind ik dat wij de discussie moeten voeren of 

wij in alcoholsloten moeten voorzien voor alle auto’s en voor alle

bestuurders.

Ten tweede, als ik uw vraag lees krijg ik de indruk dat uw

uitgangspunt eigenlijk is dat de verkeersongevallen waarbij

werknemers van transportbedrijven of autocarondernemingen

betrokken zijn, voornamelijk door alcoholmisbruik van die

werknemers-chauffeurs worden veroorzaakt. Ik heb geen gegevens

die deze stelling zouden staven. 

Ten derde, in het algemeen heb ik vragen bij de efficiëntie van een

alcoholslot voor de echte probleemdrinkers die er, jammer genoeg,

toch wel zijn. Bij sommigen zal een alcoholslot inderdaad wel

ontradend werken, maar degenen die echt een drankprobleem

hebben zullen hierin ongetwijfeld een nieuwe uitdaging zien om op de 

een of andere manier trucjes te vinden om de alcoholslots te

omzeilen. Die zijn voor de hand liggend, bijvoorbeeld iemand anders

laten blazen. Wat doet u met een chauffeur die tijdens de rit aan het

drinken is en ondertussen zijn vrachtwagen heeft gestart? Ik vraag mij 

dus af of het opleggen van die verplichting beoogt en bereikt wat we

voor ogen hebben, met name het aantal verkeersslachtoffers te doen

dalen.

d’examiner la question de savoir si 

tous les véhicules ne doivent pas

être équipés d’un alcolock. Par

ailleurs, il n’est pas établi que

l’abus d’alcool constitue la

principale cause des accidents

impliquant des travailleurs

d’entreprises de transport et

d’autocars. Enfin, je doute que

l’alcolock puisse empêcher les

personnes qui abusent d’alcool de

prendre le volant parce qu’il est

relativement aisé de contourner le

dispositif. On peut donc se

demander si une obligation

entraînera une diminution du

nombre de victimes d’accidents de 

la circulation.

03.03  Jef Van den Bergh (CD&V): Mijnheer de voorzitter, mijnheer

de minister, u antwoordt helemaal niet op mijn vragen. U trekt

integendeel mijn vragen in twijfel en draait een aantal redeneringen

om!

Mijn stelling is niet dat het alcoholslot een noodzakelijk middel is om

de verkeersveiligheid te verhogen. Wel is het een instrument dat de

verkeersveiligheid kan bevorderen. Voorbeelden uit het buitenland

tonen duidelijk aan dat het een positief effect kan hebben. Bedrijven

die professioneel goederen- of personenvervoer uitvoeren, hebben dit 

als een kwaliteitskeurmerk gebruikt tegenover de markt en hun

klanten. Zij dragen veiligheid hoog in het vaandel en daardoor geven

de professionele vervoerders de nodige stimulansen aan het

instrument op zich, het alcoholslot. 

Het ligt niet in onze bedoeling dit instrument te verplichten voor

iedereen en evenmin voor bedrijven, maar wel het gebruik van dit

instrument te stimuleren. Mijn vraag was welke juridische hinderpalen 

dit in ons land mogelijk in de weg staan. Daarop kreeg ik toch nog

graag antwoord. 

Uit uw antwoord blijkt ook dat u niet helemaal mee bent inzake de

resultaten van vroegere onderzoeken naar het alcoholslot. Alle

mogelijke voorbeelden en onderzoeken hebben immers aangetoond

dat het omzeilen van het alcoholslot quasi onmogelijk is. 

03.03 Jef Van den Bergh

(CD&V): Le ministre ne répond

pas à mes questions et inverse les 

raisonnements. L’alcolock est un

instrument susceptible d’améliorer

la sécurité routière, rien d’autre.

Nous n’avons pas l’intention de le

rendre obligatoire pour toutes les

entreprises et tous les particuliers.

La seule chose que nous voulons,

c’est encourager le recours à cet

instrument et ma question était : à

quels obstacles juridiques se

heurte-t-on ? J'aurais aimé obtenir

une réponse à cette question. De

plus, des études ont démontré

qu’il est presque impossible de

trafiquer l’alcolock.

Het incident is gesloten.

L'incident est clos.


